



25-26-27 JANUARY 2019

German text see below

Press release

Polo superstar Juan Martin Nero comes back for the 35th edition of the Snow Polo World Cup St Moritz 2019

St Moritz, 18 October 2018. **After having taken home the trophy in 2004, polo superstar Juan Martin Nero returns to St Moritz for the 35th Snow Polo World Cup that will be held from 25–27 January 2019. The Argentine 10-goaler Nero left an indelible mark in the sport of polo in the past decade and is currently ranked among the best three players in the world. Undisputed top snow polo player and darling of the public Chris Hyde will, once more, be making his way to St Moritz—he has won the tournament no less than a whopping seven times. Expectations are high as to how the ambitious team from Azerbaijan will fare after having made a splash and taken a sensational second place at the European polo championship in September. 21-year-old Grant Ganzi, rated as one of the best youth players in the USA, is making his debut in St Moritz with local hero Tito Gaudenzi at his sides.**

The Snow Polo World Cup St Moritz and its prestigious Cartier Trophy enjoy a matchless reputation in the sporting world: the athletic performance on the snow is unrivalled anywhere else in the world. That is why the tournament has become a fixture in the calendar for many world-class players and polo fans from around the globe.

High-class teams against the exceptional backdrop of the Engadine Alps

Snow Polo World Cup St Moritz novice Grant Ganzi will captain the Cartier team, playing together with old hands Tito Gaudenzi (SUI) and Juan Martin Nero (ARG). The celebrated player from Argentina has achieved everything there is to achieve in this sport: for one, he is the eight-times winner of the prestigious "Argentine Open" tournament – the annual competition held in Buenos Aires is deemed to be the holy grail of the sport of polo.

Team Azerbaijan Land of Fire will repeat last year's promising teaming up of Elchin Jamalli and Tarlan Gurbanaliyev, both from AZE, with the Argentine cousins Lala and Adrian Laplacette Jr. For her fourth tournament, Badrutt's Palace Hotel team captain Melissa Ganzi will be counting on the wealth of experience of top player Alejandro Novillo Estrada (ARG). Zhanna Bandurko from Russia brings the count of female captains to two, heading up the Team Maserati for the second time. She can count on the support of Chris Hyde, Max Charlton (both ENG) and the top player from France Robert Strom.

The organiser Reto Gaudenzi proudly says: "We are thrilled to be able to count on so many top players, who, year after year, want to take part in the world's only high-goal tournament on snow. At the same time, we are pleased to report a steady rise in attention and demand from sponsors and guests around the globe. This is a great compliment for St Moritz and the outstanding efforts of all partners involved."



-2-

Unwavering interest from sponsors and ticket sales picking up momentum

Other than the four team-sponsors Badrutt's Palace Hotel, Cartier, Maserati, and Azerbaijan Land of Fire, global lead partner Deutsche Bank Wealth Management and outfitter La Martina as well as all trophy sponsors have renewed their sponsoring commitments. Ticket sales are strong; demand is as high for the VIP passes as it is for the tickets for the Perrier-Jouët Chukker Club and the exclusive "Baku Moritz Gala" on 26 January 2019. Advance booking is available at www.snowpolo-stmoritz/tickets - seats are limited. Admission to the tournament grounds is free as always.

The Snow Polo World Cup St Moritz 2019 is set to be a high-class tournament promising spectacular polo playing and first-rate social events taking place against the magnificent backdrop of the Engadine mountain scenery.

Sponsors and partners of the Snow Polo World Cup St. Moritz 2019

Team sponsors	Cartier, Maserati, Badrutt's Palace Hotel und Azerbaijan Land of Fire
Global Lead Partner	Deutsche Bank Wealth Management
Official outfitter	La Martina
Trophy sponsors	Cartier, La Martina, Maserati, Deutsche Bank Wealth Management, Royal Salute
Helmet Sponsor	NETJETS
Official hotels	Badrutt's Palace Hotel, Kulm Hotel St. Moritz, Kempinski Grand Hôtel des Bains, Carlton Hotel, Suvretta House, Crystal Hotel, Steffani Hotel, Hotel Corvatsch, Hotel Laudinella, Hotel Sonne
Official partner hotel Zurich	Hotel Schweizerhof
Official restaurants	Chesa Veglia/Polo Bar, CHE CHA
Sponsors	Maura Wasescha, AXA ART, NETJETS, Pernod Ricard Swiss, Slupinski-Furs, UBV Lanz AG, Sprüngli, Azerbaijan Land of Fire, Heineken, Trois Pommes
VIP catering	Badrutt's Palace Hotel
Official suppliers	Perrier-Jouët, Zwyer Caviar, Cecchetto, Sprüngli, Heineken, Cigar Must,
Travel agencies	Finass, Castle Premier Services
Exhibitors	Maura Wasescha, Azerbaijan Land of Fire, La Martina, Casino St. Moritz, NETJETS, Ender Sport St. Moritz, IQOS, Royal Salute, cellcosmet
Public catering	Badrutt's Palace Hotel & lokale Partner
Supporters	Engadin St. Moritz, Klinik Gut, Gemeinde St. Moritz, Lyceum Alpinum Zuoz, St. Moritz Tourismus, Ski Service Corvatsch, O. Christoffel AG, Blasto



-3-

Official Affiliated Club	Polo Park & Country Club Zürich
Official Snow Polo Magazines	The Polo Magazine, Polo Times
Media partners	The Polo Magazine, Polo Quarterly, Polo International, Prestige Magazin, Le Grand Mag, Polo Times, Polo Luxury & Country Life Magazine, La Bocha, good style mag, Swiss Health Magazine, L'Officiel, ClassHorseTV, ENJOY ST. MORITZ

Snow Polo and Evviva Polo St. Moritz Ltd

1985 saw the first ever polo competition on snow – it took place in St. Moritz. The Snow Polo World Cup has reigned over the last weekend in January in this mountain town ever since. In 2014, well-known exponents of snow polo in Switzerland founded Evviva Polo St. Moritz Ltd and signed a long-term contract with the city of St. Moritz, thus securing a sustained continuation of the Snow Polo World Cup St. Moritz. The Board of Directors consists of Dr. Piero Dillier (President), Reto Gaudenzi (Vice-president and CEO), and Arndt Küchel. Dr. Thomas Rinderknecht and Peter A. C. Blum are on the Advisory Board; Jürg Reinger is the Managing Director. The tournament is organised in close collaboration with an experienced team of local hotels, businesses and experts, the town of St. Moritz and their See Infra Ltd. For more information, visit www.snowpolo-stmoritz.com

Important notice to the members of the press

We are very excited to inform you that the online media accreditation for the Snow Polo World Cup St. Moritz 2019 starts now. Please sign up for accreditation online at www.snowpolo-stmoritz.com/media.

Media services Snow Polo World Cup St. Moritz

Katja Grauwiler +41 79 684 88 53 media@snowpolo-stmoritz.com

Evviva Polo St. Moritz AG

Reto Gaudenzi +41 79 774 38 27 reto.gaudenzi@snowpolo-stmoritz.com
 Jürg Reinger +41 79 402 92 75 juerg.reinger@snowpolo-stmoritz.com



Medienmitteilung

35. Snow Polo World Cup St. Moritz 2019: Die Rückkehr von Polo Superstar Juan Martin Nero

St. Moritz, 18. Oktober 2018. Polo Superstar Juan Martin Nero kehrt nach seinem Sieg im Jahr 2004 zum 35. Snow Polo World Cup, der vom 25. bis 27. Januar 2019 stattfindet, zurück nach St. Moritz. Der argentinische „10-Goaler“ Nero hat nicht nur die letzte Dekade im Polosport massgeblich geprägt, sondern gehört aktuell zu den drei besten Spielern der Welt. Mit dabei ist auch der absolute Top Snow Polo Spieler und Publikumsliebling Chris Hyde, der das Turnier bereits unglaubliche sieben Mal gewonnen hat. Gespannt sein darf man auf das ambitionierte Team aus Aserbaidschan, das im September an der Polo Europameisterschaft für Furore sorgte und sensationell den zweiten Rang belegte. Das erste Mal in St. Moritz spielt der 21-jährige Grant Ganzi, der zu den besten US-amerikanischen Nachwuchsspielern zählt und auf die tatkräftige Unterstützung von Lokalmatador Tito Gaudenzi zählen kann.

Aus sportlicher Sicht eilt dem Snow Polo World Cup St. Moritz und seiner prestigeträchtigen Cartier Trophy ein legendärer Ruf voraus: Nirgends sonst wird auf Schnee in einer so hohen Leistungskategorie gespielt. Für Weltklassespieler und Polo Fans aus allen Erdteilen ist St. Moritz deshalb ein fixer Termin im Jahreskalender.

Hochklassig besetzte Teams vor unvergleichlicher Engadiner Bergkulisse

Snow Polo World Cup St. Moritz Debütant Grant Ganzi übernimmt die Captain-Position des Cartier Teams und spielt zusammen mit den Routiniers Tito Gaudenzi (SUI) und Juan Martin Nero (ARG). Dieser hat als Spieler schon alles erreicht, was in diesem Sport möglich ist. Unter anderem ist er achtfacher Gewinner des prestigeträchtigen „Argentine Open“ Turniers, das jährlich in Buenos Aires ausgetragen wird und als „Heiliger Gral“ des Polosports gilt.

Team Azerbaijan Land of Fire tritt wie im letzten Jahr mit Elchin Jamalli und Tarlan Gurbanaliyev, beide AZE, sowie den argentinischen Cousins Lala und Adrian Laplacette Jr. an. Badrutt's Palace Hotel Captain Melissa Ganzi kann bei ihrer vierten Teilnahme auf Routinier und Topspieler Alejandro Novillo Estrada (ARG) zählen. Für zusätzliche Frauenpower sorgt die Russin Zhanna Bandurko, die zum zweiten Mal als Captain des Teams Maserati an den Start geht. Unterstützt wird sie von Chris Hyde, Max Charlton (beide ENG) und dem französischen Topspieler Robert Strom.

Organisator Reto Gaudenzi erklärt stolz: „Es freut uns ausserordentlich, dass wir jedes Jahr auf so viele Topspieler zählen können, die am weltweit einzigen High Goal Turnier auf Schnee teilnehmen möchten. Parallel dazu wachsen auch stetig Resonanz und Nachfrage bei Sponsoren und Gästen aus der ganzen Welt. Dies ist ein grosses Kompliment an St. Moritz und an die aussergewöhnliche Arbeit aller involvierten Partner“.

Hohe Nachfrage bei Sponsoren und sehr gut angelaufener Verkauf von VIP-Tickets

Neben den vier Teamsponsoren Badrutt's Palace Hotel, Cartier, Maserati und Azerbaijan Land of Fire haben sich auch der Global Lead Partner Deutsche Bank Wealth Management und Ausrüster La Martina sowie alle Trophy-Sponsoren wieder verpflichtet. Sehr gut angelaufen ist auch der Verkauf von VIP- und Perrier-Jouët Chukker Club-Tickets sowie von Tickets für die exklusive „Baku Moritz Gala“ im Badrutt's Palace, die am 26. Januar 2019 stattfindet. Diese Tickets sind im Vorverkauf unter www.snowpolo-stmoritz.com/tickets/ erhältlich – das Angebot ist limitiert. Der Eintritt zum Turniergelände ist natürlich wie immer für alle Besucher frei.



-2-

Der Snow Polo World Cup St. Moritz verspricht auch 2019 ein hochklassiges Turnier mit spektakulärem Polosport und einem Top-Rahmenprogramm vor der eindrücklichen Engadiner Bergkulisse zu werden.

Sponsoren und Partner des Snow Polo World Cup St. Moritz 2019

Team Sponsoren	Cartier, Maserati, Badrutt's Palace Hotel und Azerbaijan Land of Fire
Global Lead Partner	Deutsche Bank Wealth Management
Offizieller Ausrüster	La Martina
Trophy Sponsoren	Cartier, La Martina, Maserati, Deutsche Bank Wealth Management, Royal Salute
Helmet Sponsor	NETJETS
Offizielle Hotels	Badrutt's Palace Hotel, Kulm Hotel St. Moritz, Kempinski Grand Hôtel des Bains, Carlton Hotel, Suvretta House, Crystal Hotel, Steffani Hotel, Hotel Corvatsch, Hotel Laudinella, Hotel Sonne
Offizielles Partner-Hotel Zürich	Hotel Schweizerhof
Offizielle Restaurants	Chesa Veglia/Polo Bar, CHE CHA
Sponsoren	Maura Wasescha, AXA ART, NETJETS, Pernod Ricard Swiss, Slupinski-Furs, UBV Lanz AG, Sprüngli, Azerbaijan Land of Fire, Heineken, Trois Pommes
VIP Catering	Badrutt's Palace Hotel
Offizielle Lieferanten	Perrier-Jouët, Zwyer Caviar, Cecchetto, Sprüngli, Heineken, Cigar Must,
Reiseagenturen	Finass, Castle Premier Services
Aussteller	Maura Wasescha, Azerbaijan Land of Fire, La Martina, Casino St. Moritz, NETJETS, Ender Sport St. Moritz, IQOS, Royal Salute, cellcosmet
Publikums-Catering	Badrutt's Palace Hotel & lokale Partner
Supporter	Engadin St. Moritz, Klinik Gut, Gemeinde St. Moritz, Lyceum Alpinum Zuoz, St. Moritz Tourismus, Ski Service Corvatsch, O. Christoffel AG, Blasto
Official Affiliated Club	Polo Park & Country Club Zürich
Offizielle Magazine	The Polo Magazine, Polo Times
Media Partner	The Polo Magazine, Polo Quarterly, Polo International, Prestige Magazin, Le Grand Mag, Polo Times, Polo Luxury & Country Life Magazine, La Bocha, good style mag, Swiss Health Magazine, L'Officiel, ClassHorseTV, ENJOY ST. MORITZ

SNOW POLO WORLD CUP ST. MORITZ

Media Service · GRAUWILER I TESTA Public Relations · Mantelgasse 10 · CH-8008 Zürich
T +41 79 305 7500 · media@snowpolo-stmoritz.com · www.snowpolo-stmoritz.com



-3-

Snow Polo und die Evviva Polo St. Moritz AG

Polo auf Schnee wurde als Weltpremiere erstmals 1985 in St. Moritz gespielt. Seither steht St. Moritz am letzten Januarwochenende immer im Zeichen des Snow Polo World Cups. 2014 haben bekannte Exponenten der Schweizer Polo Szene die Evviva Polo St. Moritz AG gegründet und mit der Gemeinde St. Moritz einen langjährigen Vertrag geschlossen, um so die Fortführung des Snow Polo World Cup St. Moritz nachhaltig zu sichern. Der Verwaltungsrat setzt sich zusammen aus Dr. Piero Dillier (Präsident), Reto Gaudenzi (Vizepräsident und CEO) und Arndt Küchel. Mitglieder des Advisory Board sind Dr. Thomas Rinderknecht und Peter A. C. Blum, Managing Director ist Jürg Reinger. Durchgeführt wird das Turnier in enger Zusammenarbeit mit einem eingespielten Team aus lokalen Hotels, Unternehmen und Fachspezialisten, der Gemeinde und ihrer See Infra AG. Weitere Infos unter www.snowpolo-stmoritz.com

Hinweis an die Medienschaffenden

Die Online-Akkreditierung für das Turnier 2019 ist geöffnet. Registrieren Sie sich bitte unter www.snowpolo-stmoritz.com/media

Medienstelle Snow Polo World Cup St. Moritz

Katja Grauwiler +41 79 684 88 53 media@snowpolo-stmoritz.com

Evviva Polo St. Moritz AG

Reto Gaudenzi +41 79 774 38 27 reto.gaudenzi@snowpolo-stmoritz.com

Jürg Reinger +41 79 402 92 75 juerg.reinger@snowpolo-stmoritz.com